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AD1: Dobrodošlica i uvodni govor  

 
Gđa. Basta, MFiT, je u ime  Ministarstva pozdravila i poželjela dobrodošlicu svim prisutnim na DCF sastanku a potom dala riječ Dr.  
Abulabanu, Predstavniku UNICEF-a za Bosnu i Hercegovinu.  

AD2: Prezentacija pripremljena od UNICEF-a : Stanje prava djece i Program UNICEF-a u Bosni  i Hercegovini 

Dr. Abulaban, UNICEF, je pozdravio sudionike sastanka iskazujuči zadovoljstvo zbog velikog broja prisutnih, i potom predstavio 
suštinska pitanja vezana za stanja prava djece u BiH, gledano sa pozicije pravičnosti. Ustavom, Konvencijom o pravima djeteta kao  i 
prema opće  prihvaćenom shvaćanju, sva djeca bez obzira na njihovu etničku pripadnost i socio-ekonomski status trebaju imati 
jednaka prava u obrazovanju, razvitku, zdravstvenoj zaštiti i  svim drugim aspektima njihovih prava, međutim pravičnost može biti 
narušena usljed određenih čimbenika vezanih za situaciju u samoj zemlji, kako se može vidjeti iz primjera navedenih u prezentaciji. 
Fokus na pravičnosti kao i pristup UNICEF-a mogu biti koristan putokaz u rješavanju prava djece, u definiranju prioriteta u smislu  
planiranja, što bi u konačnici trebalo olakšati mjerenje  dostignuća u ovoj oblasti. Razmatranje i otklanjanje nedostataka u 
jednakosti djece, bi trebali biti cilj svakog razvojnog programa ili pomoći, ukoliko se želi pružiti potpora djeci u BiH. Predstavljajući  
pokazatelje koji se odnose na pitanja pravičnosti kao što je Pravo na socijalnu zaštitu (siromaštvo, socijalna inkluzija i zaštita), 
istaknuo je da svako 6. kućanstvo u BIH živi u siromaštvu a djeca su naosjetljivija na siromaštvo. 
Također, socijalna davanja za djecu se uvelike razlikuju u različitim dijelovima BiH shodno stupnju njihovog razvitka, što predstavlja 
veliki nedostatak u pravičnosti koji se u budućnosti treba rješiti. Osim ovih, i drugi pokazatelji imaju silazni trend, ukazujući da su 
djeca do 5 godina uglavnom uskraćena u dimenzijama ishrane, razvitka djeteta i informiranostI, dok je veliki broj djece u starosnoj 
skupini 5-15 uglavnom uskraćeno u dimenzijama informiranost, slobodne aktivnosti i stambenih uvjeta.  
U oblasti prava djece na sveobuhvatno dobrostanje, u BIH postoji velika razlika u statusu prehrane između romske i ostale djece, 
kao i broja djece uzrasta 18-29 mjeseci obuhvaćene imunizacijom, koja nije na odgovarajućem nivou (samo 4% romske djece). 
Takođe,  pravo djece na rano učenje (obrazovanje u ranom djetinjstvu i inkluzivno predškolsko obrazovanje), te pravo na 
obrazovanje (osnovno i srednjoškolsko) bilježi  velike razlike u pohađanju između romske i ostale djece.     
Dr. Abulaban je potom predstavio Fokus UNICEF-a na pravičnost kao i četiri prioritetne oblasti Programa UNICEF-a za razdoblje 
2015 – 2019, koje čine Socijalna zaštita; Zdravlje, ishrana, rani rasti i razvitak; Obrazovanje i Zaštita djece, u kojima UNICEF provodi 
konkretne aktivnosti u suradnji sa kolegama iz izvršne vlasti i civilnog društva.  Na kraju se zahvalio donatorima, partnerima UNICEF-
a za financijsku potporu, koja je omogućila realizaciju planiranih aktivnosti vezanih za prava djeteta u Bosni Hercegovini u 
prethodnom razdoblju. 
Glavne točke UNICEF-ove prezentacije:   
● Opće informacije i demografija  
● Pravo na socijalnu zaštitu: siromaštvo, socijalna inkluzija i zaštita 
● Razlike u stupnju razvitka među zemljopisnim lokacijama u BiH- utjecaj na pravičnost među djecom 
● Prava djece na sveobuhvatno dobrostanje: status prehrane djece; obuhvat imunizacijom djece uzrasta od 18-29 mjeseci  
● Prava djece na pohađanje programa obrazovanja u ranom djetinjstvu; Inkluzivno predškolsko obrazovanje; Neto stopa  
   završavanja osnovnog školovanja; omjer neto stope pohađanja srednjeg obrazovanja 
● Prava djece na obiteljski život: djeca bez roditeljskog staranja 
● Prava djece na zdravlje i djetinjstvo 
● Prava djece na život bez nasilja; Discipliniranje djece; Stavovi prema nasilju u obitelji 
● Djeca pod rizikom da stupe u kontakt sa pravosudnim sustavom 
● UNICEF-ov fokus na pravičnost 
● Prioritetna područja UNICEF 2015 – 2019 
● UNICEF-ovi Partneri donatori za unapređenje prava djece u BiH 
Za više detalja, vidite priloženu informaciju. - 
 
 

 AD3:  Prezentacija pripremljena od USAID-a: Projekt razvitka tržišne poljoprivrede  FARMA II 

 
G.Herne, USAID, direktor Projekta, predstavio je novI Projekt razvitka tržišne poljoprivrede  (FARMA II), sufinanciran od strane 
USAID-a i Vlade Švedske, sa ukupnim proračunom od USD 16,30 m kao i dodatnim Fondom malih grantova u iznosu USD 3,50 m, 
koji će se u sljedećem petogodišnjem razdoblju provoditii na području cijele BiH.  Program grantova, planiran da bude lansiran u 
svibnju, fokusirat će se na male poljoprivrednike i organizacije proizvođača, sa posebnim naglaskom na poboljšanje uloge žena u 
poljoprivredi i preradi hrane, i pomoć poljoprivrednicima na ublažavanju utjecaja klimatskih promjena i unaprijeđenju njihovog 
učinka na okoliš. Projekt FARMA II je nastavak istoimenog projekta, ali sa naglaskom na refomu politike i regulatorne izmjene. 
FARMA II fokusirat će aktivnosti u 6 odabranih sektora: Mljekarstvo, Peradarstvo, Voćarstvo, Povrtlarstvo, Med, te Ljekovito i 



 3

 

aromatično bilje. Projektom će se pružiti potpora za više od 60% organizacija proizvođača u navedenim sektorima, s ciljem  porasta 
njihove prodaje za 65% na godišnjoj razini, i porastom ukupnog izvoza za 90% tijekom 5-ogodišnjeg razdoblja. Također,  cilj projekta 
je da se u navedenim sektorima kreira  2.100 novih radnih mjesta, sa mandatom da 40% korisnika budu žene. FARMA II će također 
pomagati vlastima na svim razinama u BiH u izradi novih zakona i propisa, kako bi se unaprijedilo regulatorno okruženje u oblasti 
poljoprivrede i agribiznisa. Struktura FARMA II projekta obuhvaća 3 komponente: Jačanje organizacija poljoprivrednih proizvođača, 
Jačanje zakonskih propisa u javnom sektoru i Načela multidisciplinarnosti u radu.  
G. Herne je zaključio  da se Projekt FARMA II fokusira na osnaživanje poljoprivrednika, poslovnih subjekata, žena i mladeži u BiH, te 
na zajedničku izgradnju konkurentnog sektora poljoprivrednog preduzetništva u BIH,  koji će biti spreman odgovoriti izazovima 
pristupanja u EU. 
Glavne točke prezentacije USAID-a:   
● Proračun projekta FARMA II : USD 16,30 m (financiran podjednako od USAID i Švedske) & Fond malih grantova: USD 3,50 m  
● FARMA II: Cilj projekta; Vizija provedbe projekta; Odabrani sektori  projekta; Struktura projekta; Aktivnosti pružanja pomoći  
   projekta; Zemljopisno područje djelovanja  projekta; Pokazatelji učinka projekta. 
Za više detalja, vidite priloženu prezentaciju. 
Gđa. Basta se zahvalila na prezentacijama a potom otvorila diskusiju. 

G. Satoru, Japan, je naveo kako JICA također provodi projekt tehničke pomoći u oblasti poljoprivrede u 3 grada (Rogatica, 
Srebrenica i Bratunac), koji za cilj ima povećanje poljoprivredne proizvodnje, uključujući med, maline i perad, i na taj način 
unaprijeđenje lokalnog gospodarstva, pri čemu je primjetio je kako postoji mogućnost sinergije između ova  dva projekta.  
G. Herne je potvrdio zajedničke ciljeve, te da bi se trebali sastati i diskutirati posebno o oblastima peradarstva i proizvodnje meda,  
budući da je projekt FARMA II veoma zainteresiran za ove oblasti. 
G. Abdelgadir, IFAD, direktor programa IFAD u BiH, komentirao je načela multidisciplinarnosti u radu, tj. kako osigurati inkluzivno 
targetiranje i financiranje lanaca vrijednosti. Za poljoprivrednike u BiH nije povoljna situacija, obzirom da aktivnosti banaka u zemlji 
nisu usmjerene na male proizvođače dok istodobno mikro kreditne institucije nisu atraktivne za mnoge proizvođače, te cijela 
politika okruženja nije pogodna za ruralno financiranje, što predstavlja jedno od uskih grla u ovom sektoru.  
G. Herne je istaknuo da je FARMA II  u procesu pripreme analize rodnih pitanja, što bi u konačnici trebalo pružiti bolju sliku o 
položaju žena u oblasti poljoprivrede i postaviti temelje  za buduće programske aktivnosti, istaknuvši kako će biti potrebno  
razmjeniti informacije o rodnim pitanjima sa IFAD-om. Također, FARMA II će angažirati financijskog stručnjaka i baviti se 
rješavanjem pitanja vezanih za pristup financijama kao čimbenika ograničenje rasta, i o tome razmijeniti informacije s IFAD-om, s 
kojim namjerava nastaviti suradnju glede pristupa financiranju.  
Gđa. Basta je zatim pozvala prisutne da sudjeluju u Diskusiji okruglog stola. 
 
 

AD 4:  Diskusija okruglog stola uključujući najnovije informacije o poplavama 
___________________________________________________________________________________________________________ 
 

Gđa. Topčagić, MFiT/SCIA, se zahvalila svima članicama DCF-a, koje su u DMD bazi popunile podatke o projektima financiranim iz 
njihovih ODA sredstava u 2015. godini, i na taj način omogućile pripremu Izvješća o aktivnostima donatora (DMR 2015)  sa analizom 
ODA pomoći, stanja u razvojnim sektorima u 2015. godini kao i tekućih reformskih procesa u BiH.  Također, u ožujku su distribuirani 
i standardizirani upitnici nadležnim domaćim institucijama i članicama DCF-a, utemeljeni na sektorima definiranim u IPA II 
dokumentu za razdoblje 2014-2020, tako da će sljedeće DMR Izvješće obuhvatiti analizu stanja i reformi u 10 prioritetnih sektora u 
BiH. Obzirom da kvaliteta i točnost DMR Izvješća ovisi o sveobuhvatnosti odgovora kako donatora tako i domaćih institucija, 
Ministarstvo računa na suradnju i potporu svih involviranih aktera. Shodno tomu, gđa Topčagić je izrazila zahvalnost sudionicima 
koji su se već odazvali i dostavili podatke, te ljubazno podsjetila one koji još nisu odgovorili na upitnike da to uskoro učine, kako bi 
DMR tim mogao započeti analizu podataka (analitičku i sintetičku) sukladno programu rada.  Pored toga, vezano za poplave iz 2014. 
godine, napomenula je da je distribuiran zahtjev za ažuriranje podataka o alociranim i isplaćenim donatorskim sredstvima zaključno 
s 31. ožujkom 2016. godine, kako bi bili u mogućnosti do kraja travnja 2016. pripremiti novo izvješće Financijski pregled Poplave 
2014 i objaviti na službenim web stranicama DCF-a i Ministarstva.  
Gđa. Hodžić Zijadić, EUD, izložila je kratki pregled trenutačnog statusa pomoći za oporavak od poplava. EUD je već proslijedila 
ažurirane podatke o isplaćenim sredstvima za ugovore utvrđene sa UNDP, pri čemu je iznos od 42,70 m gotovo u cijelosti isplaćen. 
Tu su još i dodatna sredstva za oporavak i prevenciju od poplava pored sredstava obećanih na donatorskoj konferenciji iz srpnja 
2014. godine.  Gđa. Hodžić Zijadić zatim predstavila svoju kolegicu Renatu Abduzaimović, članicu radne skupine nadležne za 
provedbu tih dodatnih sredstava i realizaciju Akcijskog plana koji je BiH usvojila u svezi aktivnosti za oporavak i prevenciju od 
poplava u narednom razdoblju. 
Gđa. Abduzaimović, EUD, (odgovorna za sektor zaštite okoliša) ukratko je izložila najnovije podatke koje se odnose na Posebne 
mjere za oporavak od poplava i upravljanje rizikom od poplava, za koje su sredstva  dodijeljena u sklopu IPA II programa u ukupnom 
iznosu od EUR 41,00 m, s ciljem uspostave normalnih životnih uvjeta u lokalnim zajednicama. Program provodi UNDP u suradnji sa 
UNICEF-om i IOM-om. Sredstva drugog paketa dodijeljena su u sklopu posebnih mjera i usmjerena na nekoliko segmenata pomoći 
namijenjene za zaštitu i oporavak od poplava, te uključuju potporu za lokalni razvitak i zapošljavanje u ukupnom iznosu od EUR 
19,00 m, od čega je iznos od EUR 9,00 m pokriven iz paketa posebnih mjera a iznos od EUR 10,00 m iz IPA 2014 nacionalnog 
programa. Ove mjere su nedavno pokrenute i obuhvaćaju 3 projekta koji će do 31. prosinca 2018. god provoditi UNDP, GIZ i ILO. 
Pored toga, Posebne mjere također podržavaju prioritetne aktivnosti uključene u Akcijski plan za zaštitu od poplava i upravljanje 
rijekama, koji je usvojen od strane VM BiH u siječnju 2015. godine, a pripremila ga je Radna skupina koju predvodi MoFTER, 
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uključujući sve relevantne institucije odgovorne za Sektor voda. Ovaj dio aktivnosti u ukupnoj vrijednosti od EUR 25 m, čija su 
sredstva alocirana iz Nacionalnog (EUR 15,00 m) i Regionalnog programa (EUR 10m) obuhvaćaju prioritetne aktivnosti koje su dio 
Akcijskog plana kao temelja za sredstva pomoći IPA II alocirana prema posebnim mjerama. Aktivnosti u sklopu Nacionalnog 
programa uključuju potporu za unapređenje hidroloških sustava za prognoziranje poplava (faza jedan, rijeka Bosna) i obnovu 
prioritetne riječne infrastrukture na kritičnim lokacijama rijeka Save, Bosne i Janje, dok je Regionalni program usmjeren na obnovu 
nasipa različitih sekcija rijeka Save i Drine sa regionalnim ujecajem (BiH i Srbija).  
G. Thill, Austrija, napomenuo je da su glede aktivnosti na sanaciji poplava, mnoge austrijske institucije, organizacije, regionalne 
vlade i privatne razvojne institucije bile prilično aktivne. Trenutačno su u tijeku druge austrijske razvojne aktivnosti u BiH, osobito 
one koje se odnose na Reformsku agendu. Austrija također nastavlja provedbu različitih ekonomskih partnerstava, pružanje 
potpore inicijativama civilnog društva (socijalno poduzetništvo žena), te provedbu regionalnih razvojnih programa u nekoliko 
zemalja Zapadnog Balkana. 
Gđa. Hudek, Hrvatska, ukratko je informirala o sredstvima pomoći koja su osigurana na sanaciji poplava iz 2014. godine. Ukupna 
vrijednost pružene pomoći u razdoblju neposredno nakon poplava (interventna i humanitarna pomoć) iznosi EUR 1,38 m, što 
uključuje financijski doprinos Vlade RH, dobrovoljne priloge građana, pomoć u naturi, prijevoz helikopterima, spasilačke ekipe, 
opremu, pumpe. itd. Nakon Donatorske konferencije u Bruxellesu, Hrvatska je isplatila iznos od oko EUR 600,06 za obnovu općina 
pogođenih poplavama i jedne škole. Pored sredstava sa Donatorske konferencije, MVP Hrvatske finacira i regionalni projekt 
razminiranja (u Hrvatskoj, BiH i Srbiji) u vrijednosti od EUR 300,94. Projekt je još uvijek u tijeku, pri čemu je do kraja 2015. godine 
EUR 260,00 isplaćeno BiH. Hrvatska će nastaviti i ubuduće sa pružanjem redovite razvojne pomoći BiH, te će do kraja 2016. godine 
za pomoć Hrvatima u BiH biti isplaćeno oko EUR 3,00 m za financiranje projekata u oblastima obrazovanja i znanosti, zdravstva, 
kulture i infrastrukture. Nadalje, u akademskoj godini 2016/2017, planirana je dodijela pojedinačnih stipendija za 350 studenata u 
BiH u iznosu od EUR 900. 
G. Kusayama, Japan, je informirao da je Vlada Japana osigurala pomoć u iznosu od EUR 5,00 m na Donatorskoj konferenciji, što je 
dvostruko više nego što je prvobitno obećano. Pomoć je usmjerena u 3 sektora: razminiranje, zdravstvenu skrb i obrazovanje. 
Sredstva za otklanjanje posljedica poplava implementiraju se u nekoliko programa, primjerice Neprojektna pomoć Vlade Japana 
putem koje su osigurana specijalizirana vozila i medicinska oprema u većem broju općina. Japan implementira  sredstva za 
otklanjanje posljedica poplava u suradnji sa UNDP i IOM. Pored građevinskih radova  na klizištima u 9 općina koji se odvijaju u 
suradnji s UNDP, Japan je tim općinama osigurao i baze podataka za upravljanje rizikom, dok je zajedno sa  IOM obnovio prostorije 
za djecu s teškoćama u razvitku u 5 općina na sjeveru zemlje.  
G. Kusayama je zatim prenio sugestije upućene od strane japanskog Veleposlanika, kojim Nj.E. Ogawa predlaže da MFiT treba u DCF 
pozvati nove donatore, kao što su Kina i arapske zemlje, kako bi se pokrenula šira diskusija o suradnji između donatora i 
Ministarstva, tj. vlasti BiH. Drugo,  nakon što MFiT dovrši DMR izvješće koje je usvojeno od VM, bilo bi poželjno pružiti feedback 
donatorima u svezi DMR sektora, tj. informacije u kojim sektorima je pomoć dovoljna a u kojim je potrebno povećati obim ODA 
sredstava. 
Gđa. Basta, se zahvalila na konstruktivnim sugestijama i potvrdila da će iste biti razmotrene. 
G. Šantić, MP BiH, je sa prisutnima podijelio aktualne informacije o aktivnostima u Sektoru pravosuđa. Strategija reforme sektora 
pravosuđa za razdoblje 2014-2018 usvojena je od VM BiH u rujnu 2015. godine. U to vrijeme, po nalogu VM BiH, MP je izradilo 
Akcijski plan strategije. U ožujku 2016. godine Ministarstvo je organiziralo Ministarsku konferenciju, najviše upravljačko tijelo za 
praćenje i provedbu Strategije reforme sektora pravosuđa, na kojoj su razmatrani status usvajanja Akcijskog plana strategije i 
mehanizam za praćenje i provedbu Strategije.  U Sektoru pravosuđa se, glede donatorske pomoći, provode aktivnosti u sklopu dva 
projekta: USAID Projekt jačanja institucija vlasti u BiH i EU Projekt – Izgradnja kapaciteta institucija vlasti za dijalog sa civilnim 
društvom. Ostali projekti u 2015. godini u IPA programiranju su vezani za povećanje smještajnih kapacitata zatvora i pravosudnih 
institucija,  poboljšanje učinkovitosti istraga i kaznenog progona u slučajevima organiziranog kriminala i korupcije, jačanje 
integriteta i upravljanja ljudskim resursima i povećanje odgovornosti u institucijama Sektora pravosuđa. 
Gđa. Alatović, BD BiH, u ime Vlade BD je informirala o najnovijim podacima koji se odnose na sredstva pomoći za sanaciju 
posljedica poplava u Distriktu Brčko. Ukupna šteta koju su prouzrokovale poplave u BD iznosi KM 53.99 m.  Do sada je osigurano i 
uloženo KM 30.66 m, dok je KM 23.33 m još uvijek potrebno osigurati. Sredstva su osigurana putem proračuna BD, iz IPA fondova, 
donacija građana, donacija koje su osigurali država BiH i UNDP, te kreditna sredstva Grupacije SB (IDA) i MMF-a.  
Gđa. Raić, PARCO, napomenula je da su PAR Strategija i Akcijski plan istekli krajem 2014. godine, te da je PARCO ured sada u 
procesu izrade novog strateškog okvira koji uključuje novu PAR Strategiju i Akcijski plan,  sukladno Reformskoj agendi za BiH i 
pratećim Akcijskim planom. PARCO trenutačno poduzima pripremne aktivnosti i koordinira cijeli proces zajedno sa entitetskim 
partnerima i BD. Očekuje se da će nacrt PAR Strategije biti upućen na usvajanje VM i vladama entiteta  BD u srpnju i Akcijski plan u 
studenom 2016.g. Važno je napomenuti da PARCO ima dobru suradnju i nastavlja provedbu projekta sa donatorima PAR fonda, te 
surađuje sa: SIGMA-om, sa Fondom sa uspostavu Dobre uprave zajedno sa GIZ-om, kao i sa EU Delegacijom, gdje PAR sudjeluje u 
IPA programiranju kao vodeća koordinirajuća institucija. 
G. Thomas, UK, je u najvažnijim crtama predstavio program UK, koji je usmjeren na potporu EU integracijama i nacionalnim 
prioritetima i potporu Reformskoj agendi. Aktivnosti u sklopu EU i nacionalnih prioriteta uključuju rad u oblastima obrane, 
vladavine prava i pravosuđa i dobre uprave, što podrazumjeva aktivnosti u borbu protiv korupcije, EU integracije, osnaživanje 
mladih i pomirenje, dok u sklopu Reformske agende, UK pruža stratešku potporu u njenoj provedbi putem savjetodavne i tehničke 
pomoći. UK također provodi projekte za poboljšanje poslovnog okruženja i u sklopu PAR, kao i u oblasti EU ekonomskih kriterija. 
G. Majors, USAID, je informirao da Vlada SAD skoro u potpunosti završila sa isplatom  USD 15,00 m za Program oporavak od  
poplava u BiH, osim iznosa od USD 2,00 m koji se odnosi na Program stambenog zbrinjavanja 75 najugroženijih obitelji u kojem je 
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angažiran UNDP kao partner. Naglasio je kako su isplaćena sredstava pomoći iz ovog Programa detaljno evidentirana na 
www.brana.ba, koja predstavlja inovativan alat za praćenje realizacije pomoći, te se zahvalio onim donatorima i organizacijama 
koje su već koristile ovaj alat kako bi promicale transparentnost u procesu dodjele pomoći i ohrabrio one koji ga još nisu koristili da 
objave svoje podatke na ovoj web stranici. USAID trenutačno priprema novu strategiju, za razdoblje od 4 godine, uz stalne 
konzultacije sa ostalim donatorima i partnerima predstavnicima svih razina vlasti u zemlji, a također je angažiran u novim  
programima kao što su  program suradnje sa dijasporom i manjim programom koji promiče obuku učitelja u osnovnom 
obrazovanju. USAID, u suradnji sa švedskim kolegama i kolegama iz UNWOMEN, također  surađuje sa Agencijom za ravnopravnost 
spolova BiH, s ciljem  pripreme novog  programa,  koji će se baviti rodno utemeljenim nasiljem u zemlji. 
Gđa. Palpant, Francuska, napomenula je da Vlada Francuske nastavlja programske aktivnosti zajedno sa UNESCO-om u područjima 
pogođenim poplavama, koje uključuju obnovu centara kulture, pored programa koji je u tijeku - Jačanje kapaciteta sektora kulture 
u regiji i u BiH.  Također, inicirani su i novi programi sa lokalnim akterima za Jačanje kapaciteta u turizmu i aktivnostima na lokalnom 
razvitku, te Program obuke državnih službenika o EU integracijama, u suradnji sa različitim agencijama.  
Gđa. Hadžić, SB, je napomenula kako je na posljednjem sastanku DCF  predstavljen  novi Okvir SB za partnerstvo sa BiH 2016-2020.  
Strategija suradnje će se fokusirati na: Povećanje učinkovitosti javnog sektora, Ubrzanje rasta privatnog sektora i Otpornost na 
prirodne nepogode (poplave i suše). Sukladno ovoj Strategiji inicirano je nekoliko projekata, koji se bave unapređenjem 
infrastrukture zdravstva i željezničkih usluga, dok su neki usmjereni na poslovno okruženje i zapošljavanje. SB također surađuje sa 
vlastima na svim razinama u BiH na povećanju  učinkovitosti u upravljanju javnim financijama i javnog sektora u cjelini, kroz 
proračunsku potporu (USD 70,00 m).  Također, u tijeku je još 11 projekata u vrijednosti od oko EUR 530,00 m čija se provedba 
odvija sukladno prethodnoj Strategiji, uključujući Projekt hitnog oporavka od poplava (EUR 100,00 m). 
Gđa. Fetahagić, Nizozemska, je navela da Vlada Nizozemske još uvijek provodi obiman program u Srebrenci.  Vezano za nove 
aktivnosti, objavljen je poziv za dostavljanje ponuda za MATRA program koji ima za cilj transformaciju društva s ciljem 
uspostavljanja održive veze između vlasti i građana u oblastima vladavine prava, javne uprave i ljudskih prava. Također, inicirana je i 
potpora Nizozemske konstituence 2016-2019 sa MFiT, koja ima za cilj pružiti potporu Ministarstvu financija u dostizanju i 
promicanju EU i međunarodnih standarda u oblasti transparentnih javnih financija. Dodatne nove aktivnosti provode se u sklopu 
Ekonomskog instrumenta Vlade Nizozemske za međuvladinu potporu, koja uključuje Agenciju za zaštitu bilja, MVTEO i Ministarstvo 
poljoprivrede u BiH.  
Gđa. Zarić, Švicarska, napomenula je da trenutačno u pripremi nova strategija suradnje za razdoblje 2016-2020, koju je Direktor 
SDC, g. Guntern predstavio u formi nacrta na prethodnom sastanku DCF. U međuvremenu, zvanično je potvrđeno da će nova 
Strategija pokrivati iste oblasti kao i do sada, tj. Lokalnu upravu, Općinske usluge i Pravosuđe, Ekonomiju i zapošljavanje i Zdravstvo. 
Očekuje se da će sveukupni proračun za ovo 4-ogodišnje razdoblje biti oko CHF 65-70,00 m a sama Strategija će zvanično biti 
odobrena u lipnju. Drugi važan događaj ove godine bit će obilježavanje 20. godišnjice Švicarske suradnje u BiH. Tom prigodom je 
planiran niz događaja sa ciljem da se predstave rezultati suradnje i da se proslavi ista. Najvažniji događaj bit će upriličen 01. lipnja, 
na koji će svi sudionici DCF uskoro biti i zvanično pozvani. Pored toga, dva nova projekta bit će zvanično lansirana u svibnju, jedan u 
domeni Lokalne uprave a drugi četverogodišnji projekt u domenama Općinskih usluga, Ekonomiji i Zaštiti okoliša, kojeg će provoditi 
UNDP u 18 općina (CHF 12,00 m). Također je u pripremi i projekt koji će se provoditi u suradnji sa Sida-om na Jačanju asocijacije 
gradova i općina BiH koji će biti lansiran u drugom dijelu godine.   
G.  Zeljko, DEP, se predstavio kao vršitelj dužnosti direktora DEP-a kao državne koordinacijske jedinice za pripremu strateških 
planskih dokumenata na razini VM BiH, napomenuvši da je prije 3 mjeseca preuzeo ovu dužnost, a zatim najavio svog pomoćnika g. 
Milinovića da informira prisutne o mogućim pitanjima relevantim za današnji Dnevni red. 
G.  Milinović, DEP, pomoćnik direktora za strateško planiranje informirao je prisutne da DEP trenutačno po drugi put priprema 
višegodišnje planiranje 2017-2019 u suradnji sa MFiT, kako bi zajednički izradili proces strateškog planiranja. 
G. Seferović, UNDP, informirao prisutne o zajedničkim aktivnostima cjelokupnog tima UN u BiH (UNCT) koji obuhvaća oko 13 
agencija aktivnih u zemlji uključujući IOM. Tim UN u BiH nastavlja sa provedbom svog 5-ogodišnjeg programa tzv. Okvira razvojne 
suradnje UN 2015-2019, koji je usmjeren na 4 oblasti: Vladavina prava i ljudska sigurnost; Zapošljavanje i održivi razvitak, Socijalna 
inkluzija i Osnaživanje žena. Ukupna sredstva koja će biti izdvojena tijekom Programa iznose USD 265,00 m, dok je iznos od  USD 
157,00 m planiran za razdoblje  2015-2016, pri čemu je do kraja 2015. godine UNDP već isplatio 65% planiranih za ovo razdoblje 
(cca. USD 100,00 m). Također, u veljači 2016. godine, UNDP je utemeljio Zajednički upravljački odbor s BiH, kojim dopredsjedava 
ministar MFiT, kako bi se provodio nadzor nad provedbom Programa. G. Seferović je podsjetio da su također usvojeni i  Održivi 
razvojni ciljevi (SDGs) na sjednici Opće skupštine UN u listopadu 2015. godine, na kojoj su bili prisutni i predstavnici BiH koji su se 
obvezali kako će pružiti potporu u provedbi SDG ciljeva.  
G. Omanović, IFAD, direktor jedinice za koordinaciju projekta operacija IFAD-a u FBiH. IFAD je prisutan u zemlji od 1996. godine, a 
do sada je osigurao sredstva u iznosu od USD 70,00 m. Trenutačno se provodi peti projekt - Poboljšanje životnih uvjeta u riralnim 
područjima, sufinanciran od IFAD i OPEC (USD 32,20 m), koji će biti dovršen do 30. lipnja 2016. Sljedeći četverogodišnji projekt 
lansiran ranije ove godine je Projekt razvitka ruralnog poslovanja,  koji će trajati 4 godine, a financirat će se također u iznosu od USD 
32,20 m. Također je osmišljen i  sedmi,  Projekt razvitka ruralne konkurentnosti, koji će biti lansiran 2017. godine, a čija vrijednost je 
preko USD 250,00 m. Svi projekti IFAD-a pružaju potporu malim poljoprivrednim proizvođačima kako bi povećali prihode i 
proizvodnju, povezujući ih sa proizvođačkim udrugama i vođama na tržištu, te pružaju potporu lokalnim zajednicama u obnovi i 
razvitku infrastrukture ruralnog tržišta. Također je na raspolaganju kreditna linija koja daje male zajmove poljoprivrednicima, malim 
i srednjim poduzećima i organizacijama proizvođača. 
Gđa. Hadžić, MoFTER, ukratko je informirala da je MoFTER pripremio godišnje izvješće o aktivnostima donatora u Sektoru 
poljoprivrede za 2015. godinu, te se očekuje kako će isto biti uskoro usvojeno od strane VM BiH i poslije toga objavljeno na web 
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stranici Ministarstva. Ministarstvo također planira organizirati sastanak za koordinaciju donatora u Sektoru poljoprivrede, a 
sudionici DCF sastanka će biti naknadno informirani o mjestu i datumu održavanja istoga.  
G. Gagula, UNODC, konstatirao je kako je UN Ured za droge i kriminal utemeljen u BiH prije 2 godine, te je ukratko predstavio 
programe koje Ured trenutačno provodi. UNODC provodi nekoliko globalnih programa od kojih je jedan Kontrola pomorskih 
kontejnera, usmjeren na minimiziranje rizika svih vrsta ilegalnih aktivnosti, kao što je transnacionalni organizirani kriminal, ilegalna 
trgovina, sa naglaskom na pitanja vezana za oporezivanje i kršenje carinskih propisa. Ured također pokušava razviti suradnju sa 
privatnim sektorom kako bi se omogućila slobodna trgovina i izbjegle nepotrebne intervencije agencija za provedbu zakona sa 
kojima UNODC surađuje. Drugi Regionalni program za  JI Europu, koji je krajem 2015. godine ušao u treću fazu provedbe odobren je 
od strane svih participirajućih država za razdoblje 2016-2019, koji je usmjeren na 3 glavne oblasti (potprograma): nedopuštenu 
trgovinu drogom u zemlji i transnacionalni organizirani kriminal; pružanje potpore krivičnom pravosuđu kao i suradnju u svim 
pravnim pitanjima; poboljšanje prevencije zlouporabe droga, liječenje, reintegraciju i njegu. Također, u siječnju 2016.  godine 
iniciran je i posljednji program koji se bavi Borbom protiv pranja novca i financiranja terorističkih aktivnosti.   
 

Gđa. Zdralkova, Češka, infomirala je prisutne da je Republika Češka poslije poplava implementirala sredstva u iznosu od EUR 0,50 
m, posebice u Maglaju, Doboju i Šamcu i drugim općinama. Trenutačno se provode 33 projekta u četiri sektora: vodoopskrba i 
sanitacija, energija, javna uprava i poljoprivreda, uz određen broj malih projekata vezanih za ekologiju i ljudska prava. Također, 10 
stipendija dodjeljeno je studentima za studiranje u Češkoj, bilo na češkom  ili na engleskom jeziku. Republika Češka također 
surađuje i sa drugim donatorima, poglavito sa USAID i UN a trenutačno priprema i novu koncepciju za novu razvojnu suradnju 
počevši od 2018. godine, koja će trajati u razdoblju od 7 godina. 
G. Schmidt Rosen, KfW, napomenuo  je kako danas predstavlja KfW razvojnu banku ali također Ambasadu Njemačke i GIZ. U 
pogledu oporavka poslije poplava, Vlada Njemačke osigurala je grant u iznosu EUR 5,00 m, putem KfW banke preko lokalnih 
mikrofinancijskih institucija, kao bezkamatne zajmove namijenjene kućanstvima pogođenim poplavama i MSP poduzećima. Ovaj 
iznos od 5,00 m je u potpunosti isplaćen u 2015. godini. GIZ je također provodio aktivnosti na sanaciji poslije poplava, u sklopu 
novog programa Razvitka lokalnog gospodarstva u 10 općina uključenih u program, pri čemu su grant sredstva osigurana za MSP 
poduzeća pogođena poplavama. Ostale vijesti odnose se na oblast obnovljivih izvora energije, u sklopu koje je GIZ pokrenuo 
program za savjetodavne usluge vezane za politike rada, tehničku pomoć, posebice u sektoru biomase ali i u ostalim oblicima 
obnovljivih izvora energije. Također, KfW je konačno dovršio obnovu hidroelektrane Rama (čija se inauguracija dogodila prije 
nekoliko tjedana), zajedno sa provedbenom agencijom Elektroprivredom HZHB, istaknuvši da se upravo danas u Mostaru održava 
ceremonija potpisivanja za Vjetroelektranu Mesihovina, te da KfW namjerava započeti izgradnju iste kasnije u 2016. godini. 
Također, u pogledu iskorištavanja energije vjetra, najnovije vijesti su da je Vijeće ministara konačno odobrilo zajam za 
Vjetroelektranu Hrgud u RS, kao prve vjetroelektrane u tom entitetu. 
G. Zecchinato, Italy,  ukratko je predstavio posljednje aktivnosti koje su se odvijale u sklopu Talijanske razvojne suradnje. Italija je 
alocirala EUR 1,20 miliona za Projekt oporavka poslije poplava u BiH, primarno u sektor poljoprivrede, MSP poduzeća, male 
infrastrukturne projekte, kao i aktivnosti na smanjenju rizika koje provodi NVO Save the children. Projekti se provode u općinama 
Srebrenica, Derventa, Zvornik, Sanski Most, Goražde i Maglaj. Projekt je službeno pokrenut u lipnju 2015. godine i vjerojatno će 
trajati do listopada 2016. godine.  Do sada, je isplaćen iznos od EUR 0,50 m, od čega je svaki utrošeni euro do 15. ožujka ove godine 
bio prijavljen na mreži www.brana.ba. G. Zecchinato je zatim naglasio važnost održivosti donatorskih aktivnosti u poljoprivrednom 
sektoru, posebice onih koje se odnose na oporavak poslije poplava kao i na sektor osiguranja u poljoprivredi. 
Gđa. Manojlović, USAID, projekt FARMA II želi surađivati sa svim projektima koji se bave sličnim aktivnostima u BiH, te da su se već 
susreli sa nekima od njih na operativnoj razini i kontaktirati će ih u budućnosti radi moguće suradnje.  
G. Rojas, USAID, Direktor USAID Ureda za ekonomski rast, istaknuo je kako je USAID je već radio s brojnim donatorima prisutnima 
na današnjem sastanku i imao uspješnu suradnju, za koju se nada će se ista nastaviti i sa novim partnerima također. Osim Projekta 
FARMA II koji se sufinancira sa Sida-om, USAID ulaže u oblasti energije u BiH, najavivši da će se sljedeći tjedan u Neumu održati 
veliki samit o energiji na kojem će prisustvovati više od 230 sudionika. Samit će se održati pod pokroviteljstvom GIZ kao partnera. 
USAID  je također angažiran u aktivnostima koje se odnose na fiskalnu reformu, internetske i IK tehnologije kao i turizam  (Via 
Dinarica) u suradnji sa UNDP. 
Gđa. Ramhorst, USAID,  zahvalila se gđi. Basti i njenom timu na ustrajnom pozivanju USAID da predstave svoje nove projekte i 
Švedskoj na odličnom partnerstvu u programima namijenjenim ekonomskom razvitku kao i partnerima iz Češke. Ohrabrena je 
iskazanim interesom za FARMA II projekt, te je pozvala sve sudionike sastanka da svojim aktivnostima doprinesu ovom projektu u 
sljedećem petogodišnjem razdoblju. USAID je također angažiran i u drugim oblastima ekonomskog rasta koje  su uvelike usklađene 
prema Reformskoj agendi, pri čemu će posebice tražiti suradnju britanskih partnera i svih drugih partnera uključujući EU, u 
oblastima gdje mogu  zajednički djelovati u sinergiji. 
Gđa. Bergstrom, Švedska/Sida, napomenula je da je u sklopu programa za pomoć poslije poplava, Švedska već osigurala sredstva u 
iznosu od skoro EUR 8,00 m. Švedska suradnja vođena je Strategijom koja traje do 2020. godine, sa 3 glavna područja aktivnosti: 
razvitak privatnog sektora s projektima u oblasti ekonomije kao što su projekti u oblastima demokracije i ljudskih prava; potpora 
koja se pruža reformama i zaštiti okoliša, te aktivnosti koje se provode za ublažavanje klimatskih promjena. Švedska vlada ima dva 
glavna prioriteta, oba važna za razvojnu suradnju u cjelini: jednakost spolova i briga za okoliš. Sve aktivnosti koje je Švedska 
provodila  u BiH uključuju načela ravnopravnosti spolova, održivost upravljanja okolišem, kao Agendu 2020 i Globalne ciljeve UN 
koji zauzimaju značajno mjesto u švedskim projektima. 
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Gđa. Hodžić Zijadić, EUD, ukratko se osvrnula na trenutačne aktivnosti EUD i godišnji ciklus programiranja sredstava IPA pomoći. 
Prema IPA II akcijskom dokumentu, pripremljen je Sporazum o financiranju za IPA 2015 u studenom a u siječnju 2016 upućen  u 
proceduru na VM na usvajanje. U smislu  preostale dvije godine EU indikativnog Strateškog dokumenta za BiH 2014-2017, sredstva 
za 2015. i 2016. godinu tek trebaju biti programirana, pri čemu ukupna sredstava namijenjena za 2016. iznose oko EUR 50,00 m a  
EUR 43,00 m za 2017. godinu. Budući da je već sredina 2016. godine, pomoć za ove dvije godine bit će programirana paralelno, 
prema odluci i preporukama administracije u Bruxellesu. Ova informacija prenesena je NIPAK koordinatoru G. Dilberoviću, svim 
ministarstvima i drugim akterima na entiteskim i BD razinama, koji su angažirani u programiranju pomoći. Preporuka za 2016. 
godinu je da se aktivnosti fokusiraju na dva preostala sektora: Konkurentnost, inovativnost i lokalne razvojne strategije; 
Zapošljavanje, obrazovanje i socijalnu politiku. Ovaj tjedan, inicirana je komunikacija između EUD, NIPAK-a i svih ministarstava kako 
bi se pripremili akcijski dokumenti i formulirale aktivnosti i projekti do 10. lipnja a kako bi se pripremio projektni paket i Nacionalni 
program za 2016. godinu za usvajanje od strane IPA Odbora krajem studenog ove godine. Također je preporučeno da se IPA 
programiranje za 2017. godinu  treba usmjeriti na 3 sektora: Vladavinu prava; Temeljna ljudska prava, Dobru upravu i unutarnje 
poslove,  pri čemu se  BiH treba angažirati u sektorskoj proračunskoj potpori, budući da je IPA II uvelike usmjerena na ovakvo 
strateško razmišljanje. IPA II usmjerena je na sektorske strategije, pri čemu EU ima veoma strog pristup ovom pitanju (bez strategije  
nema ulaganja),  međutim u sektorima poljoprivrede, energetike i transporta i okoliša u BiH još uvijek ne postoje strategije.  
Gđa. Basta je podsjetila da je MFiT uvelo strateško planiranje u institucijama BiH,  pri čemu  MFiT i DEP zajednički razvijaju proces 
strateškog planiranja u institucijama BiH. Usvojen je i prvi Srednjoročni plan rada VM BiH za razdoblje 2016-2018 i sve institucije na 
razini BiH su uvele svoje srednjoročne planove. Obzirom da strateško planiranje predstavlja vrlo važan dio upravljanja javnim 
financijama, to s točke gledišta MFiT predstavlja revolucionarnu stvar. Gđa. Basta je također istaknula kako je i u Reformskoj agendi 
navedeno kako se treba dati puna potpora srednjoročnom planiranju VM BiH i institucija. Naredni korak će biti  povezivanje 
strateškog planiranja, procesa izrade proračuna i javnih investicija u jedan sustav, kako bi se unaprijedila njegova  učinkovitost. 
Ministarstvo je započelo proces ažuriranja srednjoročnih planova i programa u 2015. godini,  i taj proces je još u tijeku, pri čemu 
njegovi sudionici još uvijek uče i unapređuju svoja znanja. Jedan od uspjeha je i to da MFiT zajednički radi sa druga dva 
ministarstava financija iz RS i FBiH i  planira proširiti opseg svojih aktivnosti na cijelu BiH, u nekoj vrsti modularnog sustava. Sve 
dosadašnje aktivnosti su provedene i realizirane zahvaljući pomoći Sida-e, te se MFiT nada kako će se suradnja  nastaviti i ubuduće. 
Gđa. Basta se zatim zahvalila svim sudionicima na njihovom prisustvovanju i sudjelovanju i zatvorila sastanak.  
  
Sastanak je završen u 13:22.  

 
  
 


